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Proi  o k ó\
obrad sejmowych z dnia 11. Grudnia 1865. r.

Posiedzenie dziesi.de.
V

Obecni, Marszałek: Xiążę Sapu ha.
Sekretarze: Grocholski, Kulczycki, Paszkowski, hr. W odzicki Ludwik.
Zastępca komisarza rządow ego: sekretarz Namiestnictwa Thulie.
Posłów w chwili otwarcia 122, w  ciągu posiedzenia 135.
Marszałek otwiera posiedzenie o godzinie l i 1/*.
Sekretarz Paszkowski czyta protokół posiedzenia z dnia 9. Grudnia.
Protokół przez Izbę przyjęty.
Odczytano wypadek wyborów dokonanych w sekcyach do komisyj i ukonstytuowaniu się kom isyj, 

a mianowicie:
Do komisyi administracyjnej: wybrała sekcya I. pp. Agopsowicza i Skrzyńskiego Ignacego, sekcya II. 

Kraiiiskicgo i Seidlera, sekcya III. x. Polowego i Iloppena, sekcya IV. Szumańczowskiego i Guoiuskiego, 
sekcya V. Hubickiego i W odzickiego Henryka.

Do komisyi prawniczej: sekcya I. pp. Rejznera i Zakrzewskiego, sekcya II. Koczyuskicgo i Ł a -  
w row skiego, sekcya III. Sinarzewskiego i Dolańskiego sekcya IV. Starom ejskiego i Zbyszewskiego, 
sekcya V. Smolkę i Kabata.

Do komisyi dla konkurencyi kościelnej i szkolnej: sekcya I. p. Pietruskiego, sekcya II. p. Horody- 
sk iego , sekcya III. x. biskupa Manastyrskiego, sekcya IV. x. Fortunę, sekcya V. p. Kabata.

W  komisyi administracyjnej obrany jest: przewodniczącym p. Krainski, sekretarzem p. Hoppen: 
w  prawniczej: przewodniczącym p .  Smolką, zastępca p. Dolański, sekretarzem p. Kuczyński, a zastępcą 
sekreterza p. Zbyszew ski; w komisyi dla spraw kościelnych i szkolnych: przewodniczącym x. bisknp 
Manastyrski, jego zastępcą p. Pictruski, a sprawozdawcą p. Kabat.

Odczytano dalszy ciąg spisu petycyj zaniesionych do Sejmu począwszy od Nr. 21. (znajdują się na. 
końcu srolokółu).

Do laski marszałkowskiej złożone wnioski czyta sekretarz Grocholski.
1. Posła Adama hr. Potockiego poparty:
W ysoki Sejm uchwali:
„Dla załatwienia spraw odnoszących sie do szkół w  kraju, wyznacza się osobna komisya z pięciu 

członków wybranych z całej Izby, i je j się poleca, aby wzięta pod rozwagę obecne urządzenie szkół 
krajowych pod względem administracyjnym, pedagogicznym, i dydaktycznym i przedłożyła jeszcze w t e j  
kadencyi sejmowej wnioski jakie uzna za stosowno.14

2. Posła Smolki:
„W ysoki Sejm raczy uchwalić: Poleca się komisyi sejmowej administracyjnej, by zastanowiwszy

się nad skutecznymi środkami zamierzającymi przeniesienie do Lwowa Rad zawiadowczyeh i dyrekcyj 
kolei żelaznych lwowsko-krakowskiej (Karola Ludwika) i lwowsko-czerniowieckiej tak pod tyin względem, 
jako też pod względem zapewuiieuia, iżby Rady zawiadowcze i dyrekeye kolei żelaznych na przyszłość 
"  kraju budować się mającycych, siedzibę swą w kraju obrały, stosowne wnioski poczyniła i takowe wraz- 
ze sprawozdaniem W ys Sejmowi w jak najkrótszym czasie przedłożyła. Lwów 11. Grudnia 1865.“

Wniosek posła Smolki na zapytanie Marszałka znaczną ilością głosów popartym został.
3. Posła Hebdy poparty:
„W ysoka Izba raezy uchwalić: Zrobić przedstawienie o zmniejszenie podatku spadkowego od prze

niesienia własności rzeczy nieruchomych, ludzież o uchylenie dodatków do tego podatku i pobieranej 
prawizyi zw łoki.-



Z porządku dzienni go następuje pierwsze czytanie wniosku rządowego o uchwalenie pobierania na 
rok l b G f i .  dodatku krajowego po fi#1/ ,  centów od złotego austr. podatków stałych. Marszałek wnosi o 
odesłanie wniosku do komisyi budżetowej mającej się wybrać.

Poseł Ludwik Skrzyński proponuje, aby wniosek celem szybkiego załatwienia. W ydziałowi krajo
wemu był oddany. Poseł Hubicki, aby wniosek był uchwalony w Sejmie bez odesłania do komisyi. 
Poseł ZyMikicwicz, ze względu na ważność uchwalania budżetu przez Sejm , aby wybraną była osobna 
komisya budżetowa z i Ocm członków złożona sekeyami. Poseł x. Iluczka, aby uchwalić w Sejmie prowi
zoryczne pobieranie podatków na cztery miesiące, a cały wniosek przekazać komisyi budżetowej. Po 
cofnięcia wniosków przez p. L. Skrzyńskiego i Hubickiego Izba uchwala:

Wybraną ma bvć niezwłocznie osobna komisya budżetow a z l(Mu członków, i do tej komisyi pow yż
szy wniosek rządowy odesłany.

Sekretarz Grocholski odczytuje złożony przez posła Gutowskiego do laski marszałkowskiej wnio
sek: „W ysoka Izba wyda dla obwodowego miasta Taruowa osobny statut/-

Nastppuje z porządku dziennego: pierwsze czytanie wniosku posła Paszkowskiego o szkole rol
niczej czernicchowskiej ; wnioskodawca popiera g o ; Izba uchwala odesłanie wniosku do komisyi linansowej.

Pierwsze czytanie wniosku posła Zyblikiewieza o fundacyi drohowyzkiej hr. Skarbka. Poparty 
przez wnioskodawcę odesłanym zostaje do komisyi finansowej.

Pierwsze czytanie wniosku posła Szpunara o zaprowadzeniu ksiąg gruntowych. Wnioskodawca 
odstępuję głosu posłowi Zduniowi, który go popiera. Jzba przeznacza go do komisyi prawniczej.

Członkowie przyłączeń* do sekcyi: Dr. Rydzowski do sckcyi III., Dr. Kapiszewski do sekeyi I. 
Dziewoński do sekeyi 11.

Marszałek zamyka posiedzenie. Ze względu na prace komisyi, zapowiada następujące posiedzenie 
na czwartek dnia 14. Grudnia. Porządek dzienny będzie nastcpujący: 1 ) pierwsze czytanie wniosku urzę
dowego o zaprowadzenin roku słonecznego w  administracyi; 2 )  pierwsze czytanie wrniosku rządowego 
o zaprowadzeniu ksiąg hypoteezuych; 3 ) wniosek p. Zdunia o so li; 4 )  sprawozdanie komisyi petycyjnej.

Leon Xiążę Sap elia w. r.

Itr. Paszkowsk w. r. Kulczycki w. r.



]);slsz) ciąg petycyj do 11. Grudnia 1865. r. do Scjmn wiiit-ft?oaycli.
21. Uzcpińska Ludwika s:erota po byłym archiwiście wydziału stan. przez posła Piclruskiego, o wspar

cie pieniężne.
22 Komitet galie. Towarzystwa fcpspod. przez posła Kabata, o zbadanie wniosku jego pod względem 

dzielenia i łączenia posiadłości ziemskich.
23. Gmina miasteczka Gwozdzicc przez posła Kowbasiuka, o zapomogę na wyżywienie sie i przyszłe 

zasiewy.
24. Komitet krak. Tow. roln. przez posła Starowóejskiego, w sprawie wolnego rozrządzania własno

ścią ziemską.
25. Gmina Bogdanówka przez posła x. Kaczale, o wstrzymanie cxekwowania podatków rządowych aż 

do jesieni 1866. r.
2 (i. Komitet krak. Tow. roln. przez posła Henryka lir. W odzickicgo, o stałą dotaeye zakładu roln i

czego w Gzernicc.howie i darowanie na własność zaliczonych w 1860 r. 5.000 złr. przez Rząd.
27. N a u c z y c ie l  głównej szkoły w Starym Sączu przez posła Kmictowicza, o podwyższenie płacy nau

czycielskiej.
28. Szuchajewska Elżbieta właścicielka części w Tejsarowie przez posła hr. Gołuchowskiego, o odpi

sanie zaległych podatków i zapomogę na wyżywienie.
29. Olewiński Antoni właściciel części w Tejsarowie przez posła Smolkę , o odpisanie podatków i 

zapomogę.
30. Gmina Skawa przez posła Dr. Zdunia. o uwolnienie od koukurencyi do drogi wr Rabce.
31. Baron Borowski Kalixt przez posła Dr. Zdunia, o uwolnienie od konkurcncyi do drogi w Babce.
32. Sobierajski Jozcfat przez posła Koczyńskiego, o podwyższenie mu pensji emerytalnej.




